

[1]孙海俊,曾卓雄,徐义华.先进旋涡燃烧室钝体结构参数选择的数值分析[J].弹箭与制导学报,2012,6:99-102.

SUN Haijun,ZENG Zhuoxiong,XU Yihua.Numerical Simulation of Bluff-body Structural Parameters in Advanced Vortex Combustor[J].,2012,6:99-102.

[点击复制](#)

先进旋涡燃烧室钝体结构参数选择的数值分析

《弹箭与制导学报》 [ISSN:1673-9728/CN:61-1234/TJ] 期数: 2012年第6期 页码: 99-102 栏目: 火箭技术 出版日期: 2012-12-25

Title: Numerical Simulation of Bluff-body Structural Parameters in Advanced Vortex Combustor

作者: [孙海俊](#); [曾卓雄](#); [徐义华](#)
南昌航空大学飞行器工程学院,南昌 330063

Author(s): [SUN Haijun](#); [ZENG Zhuoxiong](#); [XU Yihua](#)
Aircraft Engineering College, Nanchang Hangkong University,
Nanchang 330063, China

关键词: [冲压发动机](#); [旋涡燃烧室](#); [结构参数](#); [湍流](#); [总压损失](#)

Keywords: [ramjet](#); [vortex combustor](#); [structural parameters](#); [turbulence](#); [total pressure loss](#)

分类号: V235.21

DOI: -

文献标识码: A

摘要: 为确定先进旋涡燃烧室前后钝体结构参数的最佳匹配关系,运用数值模拟方法对不同钝体结构参数影响下的燃烧室冷态流动进行了研究。结果表明,模型 I 中的钝体布置方式具有较好的流动特性,且当钝体结构参数当量比为 $H_1/H_2=0.7$ 、 $S/H_1=0.6$ 时,凹腔内旋涡稳定性高,燃烧室总压损失系数小;AVC结构参数的选择不能完全照搬TVC稳定驻涡形成结构关系式,需要区别对待。

Abstract: In order to study the best matching relation of bluff-body structural parameters in advanced vortex combustor(AVC), numerical simulation on the cold state flow in combustor was carried out. The results indicate that the combustor has better flow characteristics by the layout of bluff-body presented in model I, when the equivalent ratios of structural parameters are $H_1/H_2=0.7$ and $S/H_1=0.6$, total pressure loss coefficient is lower and stability of vortex is stronger.The selection rule of structural parameters in AVC can not copy totally from the stability of vortex formation structure relation in Trapped Vortex Combustor(TVC).

❖ [导航/NAVIGATE](#)

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

❖ [工具/TOOLS](#)

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(985KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

[推荐给朋友/Recommend](#)

❖ [统计/STATISTICS](#)

[摘要浏览/Viewed](#)

[全文下载/Downloads](#) 124

[评论/Comments](#) 42

[RSS](#) [XML](#)

参考文献/REFERENCES

- [1] Hsu K Y, Goss L P, Trump D D, et al. Performance of a trapped-vortex combustor[C]//AIAA 33rd Aerospace Sciences Meeting and Exhibit, 1995.
- [2] KENDRICK D W, CHENEVERT B C, TRUEBLOOD B, et al. Combustion system development for the ramgen